
Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik

Dato: 10. juli 2013

Under henvisning til Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integrati-

onspolitiks brev af 24. juni 2013 følger hermed social- og integrations-

ministerens endelige svar på spørgsmål nr. 446 (UUI Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin Henriksen (DF). 

Spørgsmål nr. 446:

”På baggrund af samrådet den 21. juni 2013 om udvidet brug af forældrepå-

læg, jf. samrådsspørgsmål AP og AQ, bedes ministeren redegøre for, hvor

mange gange kommunerne har anvendt forældrepålægget i henholdsvis

2010, 2012 og 2013”.

Svar:

Kommunalbestyrelsen kan træffe afgørelse om at meddele forældremyndig-

hedsindehaveren et forældrepålæg, når der er risiko for, at et barns eller en 

ungs udvikling er i fare, og det vurderes at bero på, at forældremyndigheds-

indehaveren ikke lever op til sit forældreansvar, jf. servicelovens § 57 a. 

Danmarks Statistik opgør brugen af forældrepålæg fordelt på landets kom-

muner på baggrund af indberetninger fra kommunerne. Det fremgår af Dan-

marks Statistik (www.statistikbanken.dk), at den seneste opgørelse er fra 

2010. Ifølge opgørelsen blev der truffet afgørelse om at meddele et foræl-

drepålæg efter servicelovens § 57 a i 32 sager. 
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